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 الملخص
            

وذلك بما  ،اتعقيد   ة أكثرنسانيّ إبقضايا  اا مشحون  عري فجعلت منه نص  الشّ   صّ النّ  إلى الحداثة دخلت 
فيه  أتبد في عالم   يةوالجمالّ  ةواللغويّ  ةالفكريّ يبني عليها منطلقاته  صّ تحمله من متغيرات جعلت النّ 

في  بالعبث   الحداثة   فبدأت ،اوالمتلقي مع   المبدع   ق  رّ أنحو المجهول الذي  انطلاق   ةنقط ل  رات تشكّ المتغيّ 
 القادمة   اطير  سوالأ موز  صورها على الر   في رسم   مستعينة  ها ها وتراكيب  بمفردات   ة  عريّ الشّ  وصوره   صّ  النّ  لغة  

 بالإضافة ة،شافي جابات  إاتها تحمل في طيّ  ة  استشرافي وذلك لما تحمله من تنبؤات   ،راث القديممن التّ 
موسيقى  في صناعة  رئيس  ل  يقاع كمعوّ لى الإإواللجوء ، رد عليهامّ علان عن التّ والإ اه،موسيق لى رجّ  إ

ة، قديّ لرسالته النّ  منطلق  و  كأساس  خير بك لاعتمادها  لاقد كماوالنّ  الشّاعر دفعوهذا ما  .ةالحداثيّ عر الشّ 
ها أيّ ا وداع   ،جنون لل ةمظاهرات صاخب ،البركان)دواوين هي  ةخمسب المتمثلة الكاملة ةعريّ الشّ عماله أ و 

 .شعارهأوهذا ما سنتولى الكشف عنه في  (،في البحر باحةالسّ تقن تنهار لا الأ ،دفتر الغياب ،عرالشّ 
 ،الأسطورة، مزالرّ  ،ورةالصّ  الشعريّة، اللغة ،فعيلةالتّ  ةقصيد ،الحداثة، ةالجماليّ  :ةالمفتاحيّ الكلمات 

 .يقاعالإ
               

 



 

 
 

 
 
 
 

 

Abstract 

    

 

Modernity entered the poetic text and made it a text charged with more complex human 

issues, with the variables it carries that made the text build its intellectual, linguistic and aesthetic 

principles on it in a world in which the variables began to constitute a starting point towards the 

unknown that disturbed the creator and the recipient together, so modernity began to tamper with 

the language of the text and its images.  Poetry, with its vocabulary and structures, draws its 

images on symbols and myths coming from the ancient heritage, because of the forward-looking 

predictions that carry within them satisfactory answers, in addition to the shaking of its music, 

and the declaration of rebellion against it and the resort to rhythm as the main factor in the making 

of modernist poetry music.  This is what prompted the poet and critic Kamal Khair Bey to adopt 

it as the basis and starting point for his critical message, and for his complete poetic works 

represented by five collections: (Al Borkan , Mozaharat Sakiba Liljonoon, Wadaan Ayoha Al 

shar, Poetry, Daftar Al khyab, Al Anhar la Toutkn Al sibaha In Al Bahir), and this is what we 

will reveal in His poems. 

 Keywords: aesthetics, modernity, iambic poem, poetic language, image, symbol, myth, 

rhythm.            
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